
Kierrätys ja lajittelu lomahuoneistossa 
Miksi – Missä – Miten – Kuka!



TERVETULOA 
loma-asumisen kierrätyksen työpajaan!

Pelisäännöt

- Puheenvuorojen välissä vain lyhyitä kysymyksiä 
ao. esityksestä

- Keskustelu toivottavaa työpajoissa ja tilaisuuden lopulla

- Aiheena loma-asumisen jätteiden kierrätys ja lajittelu

(Yritysten jätehuoltoa käsitellään 16.9.)

Puheenvuorot kuvataan ja on nähtävillä jälkeenpäin



Levin matkailukeskuksen ja sen vaikutusalueen 
jätehuollon kehittämissuunnitelman laatiminen

•Päätavoitteena kierrätyksen lisääminen Levin alueella 

•Hankeaika 1.8.-31.12.2019

•Rahoittajina Kittilän kunta, Lapeco ja Lapin ELYn 
myöntämä rahoitus Ympäristöministeriöstä

•Hankkeen kokonaiskustannukset 30 000 euroa

•Avustuksen osuus 21 000 euroa



Toimenpiteitä
• Työpaja 26.8.2019, lomahuoneistot

• Työpaja 16.9.2019, hotellit ja ravintolat sekä jätehuoltoyhtiöt

• LeviPassi- ja muuta koulutusmateriaalia

• Muu tiedotus

• Ideakilpailu jätteen määrän vähentämisestä

• Kehittämissuunnitelma

• Yhteistyön suunnittelu jatkoa varten



Jäteyhteiskunta –tutkimushanke

• Lapin yliopistossa professori Jarno Valkosen johdolla

• Vertailumaana Ruotsi, aineistona mm. 9 000 vastauksen kysely

• Kierrätystä pidetään velvoitteena, taustalla huoli ympäristöasioista -> 
oletus, että kierrätysjärjestelmä on riittävän toimiva jätevelvollisuuden 
toteuttamiseksi

• Ihmisten lajitteluintoon ja -tehokkuuteen vaikuttaa, kuinka hyvin 
jätehuolto toimii -> suurempi merkitys kuin valistuksella

• Ristiriidat kansalaisten näkökulmasta johtuvat useimmiten 
epäonnistuneista kohtaamisista jätehuollon toiminnan kanssa

• Kiinnostusta tietää, mitä lajitelluille jätteille tapahtuu

• Ihmiset kertovat lajittelevansa myös töissä ja lomalla -> hyvällä 
jätejärjestelmällä erottautuminen saattaa olla markkinointivaltti



Jätehuollon haasteita Kittilässä

•Pitkät välimatkat ja erityyppiset alueet -> jätehuollon ja 
kierrätyksen tasapuolinen toteutus kunnan eri osissa

•Pitkä kuljetusmatka eri jätejakeiden jatkokäsittelypisteisiin -> 
tapauskohtaista, onko ekologisempaa polttaa kuin kuljettaa

•Asukasluku vs. jätteiden tuottajien määrä –> infran mitoitus

•Matkailun tuottamat suuret jätemäärät, kausiluonteisuus, 
matkailuasiakkaiden vaatimukset jätteiden lajittelun suhteen, 
matkailijoiden ohjeistaminen jätehuollossa 

•Biojätteiden käsittely (pitkä ja kylmä talvi, etäisyydet, jätettä syntyy 
kausittain)



Jätehuollossa huomioitava
• Kiinteistön omistajat eivät halua lisää kustannuksia, 

kohteenhoitajat eivät halua aikaa vieviä työtehtäviä -> löytyykö 
halu ja päätös kierrätyksen muutokseen?

• Jätehuoltoa ei hoideta valtion, eikä kuntien maksamana

• Useita toimijoita: kunta, Lapeco, tuottajavastuuyhteisöt, muut 
jätehuoltoyhtiöt

-> jokaisella oma rooli ja vastuu –> yhteistyön merkitys

• Mikä on sinun roolisi, osuutesi, mahdollisuutesi edistää 
laadukasta kierrätystä ja ekologisemman Levin toteutumista?



Työpaja

• Kolme työpistettä

• 1. Kierrätyksen ja lajittelun nykytilanne

• 2. Ideoita kierrätyksen tulevaisuuteen 

• 3. Tiedotus 

• Keskustelussa toivotaan tulevan esille konkreettisia käytännön 
toteutusideoita ja tarpeita

• 20 min / ryhmä

Antoisaa työpajaa!



Kiitos osallistumisesta!

• Tallenne nähtävillä: Kittilän kunnan youtube-kanava

• Jätteiden määrän vähentäminen –ideakilpailu SYYSKUUSSA 
www.kittila.fi/ideakilpailu

• 16.9.19 klo 13 Levi Summit – hotellit, ravintolat, jätehuoltoyhtiöt 

Tervetuloa!

Liisa Arpiainen

040 682 1243

liisa.arpiainen@kittila.fi

”Jos on halu, keksii keinot – jos ei ole halua, keksii selityksen”

Lainattu Lassila&Tikanoja

http://www.kittila.fi/ideakilpailu
mailto:liisa.arpiainen@kittila.fi

